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Panna v Koruně
 Snad každý Broumovan zná pověst o Koruně, hoře v Brou-
movských stěnách poblíž Božanova. V této hoře sedí panna 
která šije košili. Každý rok udělá jeden steh, ale až bude košile 
hotova, přijde soudný den.
 Při čtení pašijí na Květnou neděli je do nitra hory otevřená 
brána, a tak kdokoliv může jít dovnitř a vzít si z pokladů, kte-
ré tam jsou uložené. Může se tam ale zdržet jen tak dlouho, 
dokud panna nepromluví. Když se ozve dvakrát, je ještě mož-
né horu opustit, potřetí už je pozdě, protože hora se zavře.
Jednou na Květnou neděli šel sedlák z Horního Božanova se 
svým synkem do kostela v kladském Radkowě. Tu spatřil na 
úpatí Koruny otevřenou bránu do hory a zvědavě vstoupil 
dovnitř s chlapcem v náručí. Hned za branou řekl synovi, ať 
tu na něj počká a sám šel dál dlouhou chodbou. Po chvíli 
došel do zahrady se zámkem uprostřed, odkud zazníval zpěv. 
Šel podle hlasu, až se ocitl v komnatě, ve které seděla panna 
a šila lněnou košili. Jak sedláka spatřila, pokynula mu, aby 
přistoupil blíže, ale on dostal hrozný strach. Proto se otočil 
a co nejrychleji spěchal ven. Ve zmatku a jakémsi podivném 
omámení úplně zapomněl na svého syna. Teprve při rachotu, 
který připomínal hrom, se vzpamatoval. Ten hluk způsobila 
brána, která zapadla tak, že vůbec nebylo patrné, kde před-
tím byla. Až v té chvíli si sedlák uvědomil, že jeho syn zůstal 
uvnitř.
 Doma nechtěl jeho vyprávění nikdo věřit. Vrchnost ho 
nechala uvrhnout do řetězů, protože se domnívala, že svého 
syna zabil. Když se vše vyjasnilo, a byl opět volný, netrpělivě 
čekal, až zase přijde Květná neděle. Někdo mu poradil, že jen 
tehdy se opět dostane do nitra hory.
 Skutečně tomu tak bylo. Příští rok na Květnou neděli se 
opět vydal ke Koruně a bránu našel bez nejmenších obtíží. 
Hned za ní si na zemi hrál jeho chlapec, jako kdyby se před 
chvílí rozloučili. Ani nevypadal, že by svého otce postrádal. 
Ten ho šťastně popadl do náručí a až doma si všiml, že chla-
pec drží v ruce jablko, které bylo celé ze zlata.
 Pověst ještě vypráví, že panna v Koruně je šlechtična, kte-
rou do hory zaklel čaroděj za zlé skutky jejího otce, loupežní-
ka. Až svou košili dokončí, bude vykoupena. Teď už pracuje 
na posledním rukávu.
                                                                       Upravila Eva Koudelková



broumovský 
            zpravodaj zprávy z radnice

aktuálně zprávy z radnice

Rada města dne 22. 12. 2004 
                                                    č. 55
•Školství   
 RM, s ohledem na nový školský 
zákon účinný od 1. 1. 2005, odvolává 
k 31. 12. 2004 z funkce ředitele 
– Základní školy, Broumov, Hradeb-

ní 244, 
– Masarykovy základní školy, Brou-

mov, Komenského 312, 
– Základní školy, Broumov, Lidická 

174,
– Základní školy, Broumov, Cihlářská 

156.
 RM pověřuje od 1. 1. 2005 
– Mgr. Václava Herzána řízením Ma-

sarykovy základní školy, Broumov, 
Komenského 312,

– pana Jaroslava Říhu řízením Zá-
kladní školy, Broumov, Hradební 
244,

– Mgr. Vlastu Šrottovou řízením 
Základní školy, Broumov, Lidická 
174,

– PaedDr. Jarmilu Nyklíčkovou ří-
zením Základní školy, Broumov, 
Cihlářská 156,
do ukončení konkurzního řízení. 

 RM ukládá vedoucímu odboru 
školství připravit konkurzní řízení na 
ředitele uvedených ZŠ.
 RM schvaluje složení pracovní sku-
piny pro koncepci výchovně vzdělávací 
soustavy města Broumova dle před-
lohy.
 RM ukládá vedoucímu odboru 
školství zaslat rodičům budoucích 
prvňáčků dopis s oznámením termínu 
zápisu do prvních tříd ve všech základ-
ních školách v Broumově. 
•Technické služby a další organizace
 RM jmenuje s účinností od 1. 1. 
2005 pana Jiřího Městeckého ředite-
lem příspěvkové organizace Technické 
služby města Broumova.
 RM schvaluje plat ředitele Tech-
nických služeb města Broumova dle 
předlohy.
 RM schvaluje dodatek nájemní 
smlouvy č. 1 s Tepelným hospodář-
stvím Broumov, s. r. o., o pronájmu 
zařízení pro výrobu, rozvod a dodávku 
tepla s účinností od 1. 1. 2005.
 RM schvaluje nájemní smlouvu 
s Vak Náchod, a. s., o pronájmu zaří-
zení pro čištění a likvidaci odpadních 
vod, splaškových a průmyslových.
 RM schvaluje předloženou smlou-
vu o poskytování služeb mezi Centrem 
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sociálních služeb Naděje Broumov 
jako objednatelem a Pečovatelskou 
službou jako poskytovatelem.

•Dodatek veřejnoprávní smlouvy č. 2  
 RM schvaluje dodatek č. 2 veřej-
noprávní smlouvy č. 1 ze dne 25. 10. 
2002, uzavřené mezi Městem Náchod 
a Městem Broumov (civilní služba).  
•Projekty  
 RM souhlasí s partnerstvím města 
v projektu „Kluby pro podporu za-
městnatelnosti rodičů po ukončení 
mateřské a rodičovské dovolené“ na-
vrženém Internetem pro všední den, 
o. p. s., dle předloženého materiálu.  
 RM schvaluje účast města Brou-
moa v projektu LEADER + z operač-
ního programu Zemědělství podaném 
Dobrovolným svazkem obcí Broumov-
sko jako žadatelem.
 RM souhlasí se zajištěním první 
fáze projektu Poradna pro rodinu, 
manželství a mezilidské vztahy – cen-
trum poradenství pro rodinu a děti 
podle předloženého materiálu.
•Základní umělecká škola Broumov 
 RM, s ohledem na nový školský 
zákon účinný od 1. 1. 2005, odvolává 
k 31. 12. 2004  ředitele Základní umě-
lecké školy Broumov. 
 RM pověřuje od 1. 1. 2005 pana 
Rudolfa Vogela řízením Základní umě-
lecké školy Broumov do ukončení kon-
kurzního řízení na místo ředitele ZUŠ.
 RM ukládá vedoucímu odboru 
školství připravit konkurz na ředitele 
základní umělecké školy.
•Majetkové záležitosti  
 RM schvaluje prodloužení nájemní 
smlouvy na část p. p. č. 508/1 a st. p. 
č. 1591 v k. ú. Broumov paní Antonii 
Kapitolové, bytem Broumov, Nové 
město 270, na dobu jednoho roku,      
a to do 31. 12. 2004, a dále dle dopo-
ručení MK.
 RM doporučuje ZM schválit záměr 
prodeje p. p. č. 2450/5 – zahrada         
o výměře 165 m2, p. p. č. 2450/6 – za-
hrada o výměře 138 m2, a odměřením 
vzniklé p. p. č. 2450/3 – zahrada o vý-
měře 158 m2, vše v k. ú. Benešov.
 RM doporučuje ZM schválit pro-
dej nemovitosti Broumov III, Na Pří-
kopech 23, včetně st. p. č. 388/1 o 
výměře 847 m2 a p. p. č. 203 – zahrada 
o výměře 228 m2, vše v k. ú. Broumov 
paní Janě Sedláčkové, bytem Broumov 
III, Na Příkopech 23, za cenu 800 tis. 
Kč, s podmínkou zřízení věcného bře-

mene pro umístění městského kame-
rového dohlížecího systému.
 RM doporučuje ZM schválit prodej 
nemovitosti v Broumově II, Barvířské 
náměstí 8, včetně st. p. č. 398 o vý-
měře 323 m2 v k. ú. Broumov za kupní 
cenu v celkové výši 850 tis. Kč tak, že 
podíl o velikosti jedné poloviny bude 
prodán do SJM manželům Janu a Olze 
Rasslovým, bytem Broumov II, Barvíř-
ské náměstí 8, za kupní cenu 425 tis. 
Kč a podíl o velikosti jedné poloviny 
bude prodán do SJM manželům Mi-
roslavovi a Marii Meškovým, bytem 
Broumov II, Barvířské náměstí 8, za 
kupní cenu 425 tis. Kč.
 RM schvaluje uzavření smlouvy       
o výpůjčce nemovitosti v Broumově I, 
Pivovarská 31, mezi Městem Broumov 
a Českou republikou – Hasičským zá-
chranným sborem Královéhradeckého 
kraje se sídlem U Přívozu 122/4, 500 
03 Hradec Králové, na dobu určitou 
– do 31. 12. 2007.
 RM ukládá odboru SMM upravit 
kontejnery v ul. Lipová v souladu s je-
jich stanoviskem ze dne15. 12. 2004.
 RM trvá na předložení podnikatel-
ského záměru a financování projektu 
ve věci žádosti p. Včeliše (pronájem 
měšťanského pivovaru) dle písemné-
ho usnesení ZM ze dne 8. 12. 2004.  
 RM schvaluje bezúplatný převod 
cisternové automobilní stříkačky CAS 
25 LIAZ 101, SPZ NAA 16–55.
 RM schvaluje dohodu o splátkách 
částky ve výši 195 000 Kč ve třech 
splátkách: do 31. 1. 2005 ve výši 
80 000 Kč, do 30. 6. 2005 ve výši 
80 000 Kč a do 30. 11. 2005 ve výši 35 
000 Kč. Částka byla Městu Broumov 
jako poškozenému přiznána Okresním 
soudem v Náchodě, rozsudkem č.j. 2T 
204/1999-472 ze dne 22. 10. 2003.
•Různé  
 RM bere na vědomí rezignaci paní 
Dany Majdiakové na členství v bytové 
komisi. 
 RM bere na vědomí změnu názvu 
Základní kynologické organizace Oto-
vice u Broumova na Základní kynolo-
gickou organizaci Broumov.
 RM schvaluje příspěvek ve výši 
6000 Kč z prostředků RM jako mimo-
řádnou sociální výpomoc panu Petru 
Horváthovi v souvislosti s reprezenta-
cí města v oddílu kopané SK Hradec 
Králové.
 RM schvaluje finanční ocenění ve 
výši 5000 Kč z prostředků RM panu 
Matouši Ringelovi za úspěšnou re-
prezentaci města na mezinárodní fy-
zikální olympiádě (zisk zlaté medaile, 
Korejská republika, Pohang). 
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•Strategie investičních priorit na rok 
2005 a 2006
 RM schvaluje předloženou Stra-
tegii investičních priorit města na rok 
2005 a 2006 a ukládá místostarostovi 
na jejím základě zpracovat podrobný 
Návrh priorit města na rok 2005.
 Termín následujícího jednání RM: 
středa 12. 1. 2005 od 16.00 hod.

Zastupitelstvo města 
                 dne 19. 1. 2004 č. 24
•ZM schvaluje:
 1. Program jednání ZM dle návrhu 
starostky.
 2. Priority města na rok 2005 v cel-
kové výši 16 milionů korun dle předlo-
ženého seznamu priorit.
 3. Situační projekt Rozšíření MKDS 
v Broumově o dvě kamery a sociální 
projekt Vybavení nízkoprahového za-
řízení včetně finančního zabezpečení 
podílu města. Projekty jsou podávány 
v rámci programu Odboru prevence 
kriminality MV ČR Partnerství 2005 
ve spolupráci s OŘ PČR Náchod. 
 4. Směnu p. p. č. 1052/2 – ostatní 
plocha o výměře 510 m2 v majetku 
města Broumova za p. p. č. 1052/6    
o výměře 1166 m2 v majetku CDS, 
s. r. o., Náchod, vše v k. ú. Broumov,  
s doplatkem 150 tis. Kč firmě CDS, s. 
r. o., Náchod.
 5. Prodej nemovitostí v Broumově 
III, Na Příkopech čp. 23, včetně st.       
p. č. 388/1 o výměře 847 m2 a p. p. č. 
203 – zahrada o výměře 228 m2, vše 
v k. ú. Broumov paní Janě Sedláčko-
vé, bytem Broumov III, Na Příkopech 
23, za cenu 800 tis. Kč s podmínkou 
zřízení věcného břemene pro umístění 
městského kamerového dohlížecího 
systému.
 6. Záměr prodeje p. p. č. 2450/5 
– zahrada o výměře 165 m2, p. p. č. 
2450/6 – zahrada o výměře 138 m2 
a p. p. č. 2450/3 – zahrada o výměře 
158 m2, vše v k. ú. Benešov.
 7. Prodej nemovitosti v Broumově 
II, Barvířské náměstí čp. 8, včetně st. 
p. č. 398 o výměře 323 m2 v k. ú. Brou-
mov v celkové výši 850 tis. Kč tak, že 
podíl o velikosti jedné poloviny bude 
prodán do společného jmění man-
želů Janu a Olze Rasslovým, bytem 
Broumov II, Barvířské náměstí čp. 8, 
za kupní cenu 425 tis. Kč a podíl o ve-
likosti jedné poloviny bude prodán do 
společného jmění manželů Miroslavu 
a Marii Meškovým, bytem Broumov, 
Barvířské náměstí čp. 8, za kupní cenu 
425 tis. Kč.
 8. Záměr prodeje p. p. č. 717/3 

 – ostatní plocha o výměře 32 m2, p. p. 
č. 717/47 – ostatní plocha o výměře 
231 m2, p. p. č. 717/18 – ostatní plo-
cha o výměře 763 m2, a st. p. č. 517/3 
o výměře 347 m2 včetně budovy bez 
čp., vše v k.ú.Broumov. 
 9. Záměr prodeje následujících 
parcel v k. ú. Broumov, ul. Hesseliova, 
a to k zástavbě rodinnými domky:
parcela č. 1 o celkové výměře 1156 m2 
(sestává z p. p. č. 489/2 – zahrada 
o výměře 1017 m2 a p. p. č. 489/3 
– ostatní plocha o výměře 139 m2),   
parcela č. 2 o celkové výměře 1209 m2 
(sestává z p. p. č. 489/21 – zahrada 
o výměře 1074 m2 a p. p. č. 489/12 
– ostatní plocha o výměře 135 m2),   
parcela č. 3 o celkové výměře 1202 m2 
(sestává z p. p. č. 489/23 – zahrada 
o výměře 1065 m2 a p. p. č. 489/14 
– ostatní plocha o výměře 137 m2),   
parcela č. 4 o celkové výměře 1208 m2 
(sestává z p. p. č. 489/24 – zahrada 
o výměře 1070 m2 a p. p. č. 489/15 
– ostatní plocha o výměře 138 m2),   
parcela č. 5 o celkové výměře 1203 m2 
(sestává z p. p. č. 489/25 – zahrada 
o výměře 1064 m2 a p. p. č. 489/16 
– ostatní plocha o výměře 139 m2),   
parcela č. 6 o celkové výměře 1078 m2 
(sestává z p. p. č. 489/27 – zahrada 
o výměře 952 m2 a p. p. č. 489/18 
–ostatní plocha o výměře 126 m2),   
parcela č. 7 o celkové výměře 1084 
m2 za cenu (sestává z p. p. č. 489/28 
– zahrada o výměře 956 m2 a p. p. č. 
489/19 – ostatní plocha o výměře 128 
m2),   
parcela č. 8 o celkové výměře 1248 m2  
(sestává z p. p. č. 489/29 – zahrada  
o výměře 1078 m2 a p. p. č. 489/20 
– ostatní plocha o výměře 170 m2),   
parcela č. 9 o celkové výměře 1382 
m2 (p. p. č. 489/7 – zahrada o výměře 
1382 m2),   
parcela č. 10 o celkové výměře 1802 
m2 (p. p. č. 489/8 – zahrada o výměře 
1802 m2),   
parcela č. 11 o celkové výměře 2350 
m² (p. p. č. 489/9 – zahrada o výměře 
2350 m2),   
parcela č. 12 o celkové výměře 2554 
m2 (p. p. č. 489/10 – zahrada o výmě-
ře 2554 m2),   
parcela č. 13 o celkové výměře 2268 
m2 (p. p. č. 489/11 – zahrada o výmě-
ře 2268 m2).
 10. Nabídkovou cenu parcel ozna-
čených v tomto usnesení zastupitelstva 
čísly1 až 13 částkou 350 Kč/m2 s tím, 
že pokud bude do tří let od podpisu 
kupní smlouvy pravomocným rozhod-
nutím provedena kolaudace stavby 
rodinného domu, bude kupujícímu 

vrácena částka 100 Kč/m2 prodané 
plochy.
 11. Prodej domu čp. 95, Hradební 
ul., Broumov, včetně st. p. č. 232/1 
o výměře 280 m2 v k. ú. Broumov, za 
kupní cenu 3 500 001 Kč do společ-
ného jmění manželů Moniky a Luďka 
Kašparovských, bytem Broumov, Mí-
rové náměstí, čp. 106, jako nejvyšší 
nabídce učiněné ve výběrovém řízení, 
s podmínkou zřízení věcného břemene 
pro umístění městského kamerového 
dohlížecího systému.
 12. Pracovní skupinu pro koncepci 
výchovně vzdělávací soustavy města 
Broumova ve složení: Lenka Grune-
rová, Eva Hubková, Pavel Košňar, Eva 
Kučerová, Taťána Loudová, Jiří Ringel, 
Miroslav Švábl, Vladimír Vondrouš, 
Hana Židová a tajemníka komise 
ing. Aleše Kitlera.  
 13. Harmonogram zasedání zastu-
pitelstva města na první pololetí roku 
2005 dle předlohy.
•ZM bere na vědomí:
 1. Závěrečnou zprávu o. s. Laxus, 
Hradec Králové, Zhodnocení drogové 
situace na Broumovsku.
 2. Zprávy o činnosti OO PČR Brou-
mov a MP Broumov v roce 2004.
 3. Informaci místostarosty o plně-
ní Komplexního součinnostního pro- 
gramu prevence kriminality města 
Broumova na rok 2004 až 2006. 
 4. Rezignace DiS. Jana Moce na 
členství v kontrolním výboru a Bc. 
Jana Ullwera na členství ve finančním 
výboru. 
•ZM ruší:
 Usnesení ZM č. 35/2002 ze 17. 10. 
2002 bod 11/3, jímž byla stanovena 
cena pozemků v ul. Hesseliově v Brou-
mově.
•ZM ukládá:
 Finančnímu odboru zapracovat 
schválené priority do návrhu rozpočtu 
města na rok 2005.
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KRONIKA
Rozloučili jsme se s: 
Oldřichem Petrovickým Marií Linhartovou
Karlem Dobešem Josefem Ptáčkem
Ladislavem Dinkou  Josefem Šálou

Na společnou cestu vykročili snoubenci:
Lenka Hornychová a Josef Szkok

Za SPOZ: N. Burdychová – matrikářka

Rozloučení  
 Se smutkem v srdci jsme přijali zprávu o úmrtí dlouho-
letých členů naší základní organizace zahrádkářů – přítele 
Angela Bojanova a přítele Josefa Ptáčka. 
 Řadu let byla zahrádka jejich útočištěm, kde nacházeli 
klid a sílu do života. Ne vždy byla příroda příznivá jejich 
přáním. Někdy bylo pro rostliny vláhy moc, jindy zase málo. 
Zima střídala horké dny, to ale neodradilo tyto dobré za-
hrádkáře, kterými oba byli.
 I když jim zdravotní stav v poslední době nedovolil pra-
covat, chodili na zahrádky a alespoň v duchu obdělávali 
záhonky se zeleninou a květinami.
 Výbor ZO ČZS se touto cestu loučí se svými zesnulými 
členy a děkujeme za propagaci zahrádkářského hnutí.
 Zvláště pak děkujeme příteli Pepíku Ptáčkovi za dobrou 
práci, kterou věnoval organizaci jako člen výboru a jako ne-
únavný pomocník při práci v moštárně.
 Čest Vaší památce.
                                                                                   M. Chalupníček

Poděkování 
 V sobotu 15. ledna 2005 pořádalo Město Broumov 
společně s Českým svazem žen Broumov S p o l e č e n s k ý  
p l e s. Ples se vydařil, a proto děkujeme všem, kteří svým pří-
spěvkem do tomboly a svou účastí na plese tuto akci pod-
pořili. Poděkování patří také  hudbě FONTÁNA z Náchoda, 
která svým vystoupením vytvořila báječnou atmosféru.
                                                                            Výbor ČSŽ Broumov

Rok činnosti „Klubu seniorů“
 V lednu 2004 se sešlo několik nadšenců k založení Klu-
bu seniorů v Broumově. Podnět k této činnosti dala sama 
starostka paní JUDr. Růčková. Každý měsíc probíhá jedna 
akce. Hned v únoru mezi nás přišli představitelé města s in-
formacemi o dění v Broumově.
 Na dalším setkání, zdravotnická přednáška na téma 
„Stáří není nemoc“, to bylo povzbuzení k aktivnímu životu 
dříve narozených. Před velikonocemi jsme si zajeli do Křinic. 
Lektorky nám předvedly různé jarní ozdoby a přípravu kras-
lic. Akce se všem zúčastněným líbila a ještě teď vzpomínáme 
na dobrý oběd, který připravily místní kuchařky.
 V květnu jsme šli za historií do muzea a kláštera. Viděli 
jsme i mumie. Pěkné počasí nás v červnu zastihlo při zájezdu 
do Nowé Rudy. Prohlédli jsme si město i opuštěné doly, kde 
jsme se svezli podzemním vláčkem. Jak těžké byly podmínky 
horníků! Po prázdninách je každý plný zážitků z dovolených 
a tak jsme ještě trochu cestovali s přednáškou a filmem po 
Izraeli.
 Velmi pěkné odpoledne nám připravila Hudební škola v 
sále ZUŠ. Dětem se vystoupení pod vedením učitelů velmi 
zdařilo. A už tu byly vánoční svátky, na které jsme se pod 
odborným vedením připravili na naučili si udělat ve svém 
domově pravou vánoční náladu.
 Na našich setkáních byla vždy dobrá účast. Těšíme se, že 
i v tomto roce přijdou   mezi nás další zájemci, aby prožili 
pěkné chvíle ve společnosti.
                                    Za Klub seniorů Broumov, Zdena Martincová  

SOS! 
 Hledám pomoc! Mám základy němčiny a ráda bych 
našla někoho, kdo by mě učil a pomohl mi tyto základy 
rozšířit. Jsem 49letá matka a jsem v nouzi! Pomůže mi ně-
kdo???? Informace na 732 178 228.

Pamětní listy
 Ve čtvrtek 6. ledna 2005 byly na radnici předány pamětní 
listy za záslužnou činnost pro rozvoj města Broumova, které 
uděluje Rada města Broumova.
 Starostka paní JUDr. Libuše Růčková předala pamětní listy 
těmto oceněným:
p. Karolu Maliszewskému – za šíření dobrého jména Broumova 
a Broumovska v Polsku, za propagaci přírodních krás a kultur-
ního bohatství našeho regionu a za příspěvek k rozvoji dobrých 
noworudsko-broumovském příhraničí,
p Marcele Vondroušové – za dlouholetou trenérskou činnost      v 
TJ Slovan Broumov,
p. Milanu Němečkovi – za dlouhodobou práci s mládeží v oddílu 
judo,
p. Pavlu Trojanovi – za zpracování internetových stránek města 
a za práci v zastupitelstvu Královéhradeckého kraje ve voleb-
ním období 2000–2004,
p. Ing. Zdeňku Pěnkavovi – za práci ve prospěch města Broumo-
va v zastupitelstvu a radě Královéhradeckého kraje ve volebním 
období 2000–2004,
p. Janu Školníkovi – za podíl na zpracování Programu rozvoje 
Broumovska a na ustavení Podnikatelského klubu,
p. Ing. Dušanu Vítovi – za dlouhodobou práci s dětmi a mládeží 
v lyžařském oddílu,
p. Lumíru Petrovovi – za dlouhodobou práci s dětmi a mládeží   
v Junáku – organizaci skautů a skautek České republiky.
 Slavnostní odpoledne zpestřili svým programem žáci Zá-
kladní umělecké školy v Broumově. Všem oceněným občanům 
blahopřejeme a věříme, že budou i nadále pokračovat ve své 
bohulibé práci.                    Za SPOZ: N. Burdychová – matrikářka

Poděkování MUDr. Vladimíru Růžičkovi st. a MUDr. Vladi-
míru Růžičkovi ml.
  Ráda bych poděkovala pánům doktorům ze stomatolo-
gického oddělení Broumov za perfektně a úspěšně provedený 
operativní zákrok, který se u mne vyskytl a který je stál hodně 
námahy a úsilí k úspěšnému konci. Mají zlaté ruce. Ještě jednou 
děkuji.                                                          
                                                              Ludmila Hanušová, Broumov

Poděkování
 Touto cestou bych chtěla poděkovat za příkladnou péči 
o mého manžela Josefa Ptáčka, panu prim. MUDr. Veselému, 
panu prim. MUDr. Šváblovi, lékařům a kolektivu sester interny 
a ARA.                                                            Děkuji Ptáčková Květa

 Zasloužené poděkování patří naší paní vedoucí 
Hovorkové a pečovatelkám za zorganizování předvánočního 
koncertu. Dále pak panu řediteli ZUŠ Vogelovi za hezký kon-
cert. Děkujeme také pěveckému sboru, mažoretkám a skřít-
kům, Charitě Broumov paní Ježdíkové a Simkové za dáraček 
k vánocům. Je vidět, že ani na seniory v DPS se nezapomíná. 
Díky všem, kteří se podíleli na předvánočním koncertu a milém 
posezení.                                          Obyvatelé DPS Broumov III/ 78
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Zápis do mateřské školy Broumov
na školní rok 2005–2006

 Upozorňujeme rodiče, že zápis do Mateřské školy Brou-
mov  bude ukončen 31. 5. 2005.
 Jsou to tyto mateřské školy.
MŠ Masarykova – vedoucí učitelka paní Jitka Ducháčová  
MŠ Soukenická – vedoucí učitelka paní Ludmila Jansová
MŠ Přadlácká – vedoucí učitelka paní Ilona Říhová
MŠ Příčná – vedoucí učitelka  paní Jana Hrubá 
 Žádáme rodiče, aby si zapsali i děti, které nastoupí 
během celého školního roku, to znamená od září 2005 do 
června 2006. Pokud bude kapacita některé mateřské školy 
naplněna, bude vám nabídnutá jiná mateřská škola.
                                                                    Eva Suková, ředitelka MŠ

Pozvání
 Zájemkyně o zapojení se do činnosti Českého svazu žen, 
přijďte si posedět a popovídat. Schůzky se konají každé prv-
ní pondělí v měsíci od 18 hodin v hotelu PRAHA. Uvítáme 
Vaše nápady a zkušenosti. S námi se nebudete nudit. Letoš-
ní první setkání se uskuteční v pondělí 7. února 2005.
                                                    Výbor Českého svazu žen, Broumov

NOVÁ  ÚŘEDNÍ  DESKA  
MĚSTSKÉHO  ÚŘADU

 Oznamuji Vám tímto, že počátkem ledna letošního 
roku byla zřízena nová úřední deska Městského úřadu 
Broumov. Je umístěna v parku naproti městskému úřa-
du, vedle sokolovny.
 Je osvětlená a přístupná veřejnosti po celý den i noc.
Ostatní úřední desky umístěné v Olivětíně, v Rožmitále, 
u  autobusové zastávky u MěÚ, U Dolní brány, nestačí 
již svou kapacitou a budou využívány pouze jako infor-
mační tabule.
 Oficiální úřední deska městského úřadu je tedy 
v parku naproti městskému úřadu. Najdete zde nejen 
oznámení z městského úřadu, ale i z finančního úřadu 
či jiných institucí.
                           Ing. Eva Blažková, tajemnice MěÚ Broumov  

Odvolání ředitelů škol
 Rada města zvažovala vyhlášení konkursů na místa ředi-
telů základních škol od svých prvních jednání po volbách. 
Dne 10. 3. 2004 Rada města usnesením odložila vyhlášení 
konkursů na druhou polovinu roku 2004 v souvislosti se 
žádostmi Základních škol v Olivětíně a Velké Vsi o výjimky 
adresované Ministerstvu školství. Na svém jednání 22. 12. 
2004 Rada města rozhodla o odvolání ředitelů základních 
škol a Základní umělecké školy v Broumově.
 Z obdobných důvodů jako ředitele škol odvolala Rada 
města v závěru roku 2002 vedoucí odborů na Městském 
úřadu a vedoucí některých organizačních složek města. 
Od 1. ledna 2003 začal být totiž účinný zákon, který by od-
volání vedoucích odborů, a tím konkursy na jejich místa, 
neumožnil. 
 Ve Sbírce zákonů bylo 11. 11. 2004 rozesláno znění 
nového školského zákona, jehož účinnost nastala dnem 
1. 1. 2005. Podle tohoto zákona se již nepředpokládají pra-
videlné konkurzy na místa ředitelů základních škol. Rada 
města proto musela zvažovat, zda dále čekat na dopra-
cování a schválení koncepce základních škol v Broumově 
nebo odvoláním ředitelů umožnit vyhlášení konkurzů na 
jejich místa po dořešení organizace základního školství ve 
městě. Rozhodnutím Rady města ze dne 22. 12. 2004 byli 
současně odvolaní ředitelé pověřeni řízením škol do ukon-
čení konkursního řízení na místa ředitelů. Všichni členové 
Rady města si jsou vědomi, že odvolání ředitelů škol ne-
bude přijato řediteli, dalšími pedagogy ani občany města 
bez diskuzí. Je však nezbytné vzít na vědomí, že Rada města 
reagovala na novou zákonnou úpravu, přičemž mezi roze-
sláním zákona a jeho účinností byla lhůta necelých dvou 
měsíců. Takto krátká lhůta je neuvěřitelná u tak významné-
ho zákona, jakým je školský zákon. 
                                                        JUDr. Libuše Růčková, starostka
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Komunikace  schváleno další  proviz. odhad ceny poznámky

Kostelní náměstí-klidová zóna ano nejdříve projektová dokumentace, konzultace architekt města
Kostelní náměstí - k Elmonu 1100 1 100 000 Kč nejprve kanalizace VAK, VČE, následně dlažba cesta, návaznost K.n.
Kostelní náměstí - ke gymnáziu 1000 1 000 000 Kč předláždění, řešit chodník u gymnázia
Máchova od G dolů k Spojovací 1400 1 400 000 Kč chodník v rovině s cestou, kompletní rekonstrukce
Máchova (za poštou) 1 000 000 Kč VČE nedoděláno, dlažba?
Růžová ke Kasárenské 800 800 000 Kč přístavba (za prodejnou klenot), cesta od Kláštera k Brance, dlažba
Na Hradbách 1 500 000 Kč VAK bude asi realizovat kanalizaci
Rybářská ano 1800 1 800 000 Kč realizace 2005, PD hotova, financování z prodeje Hesselliova
Hesseliova ano 300 300 000 Kč varianta provizorní štěrk, zdroj financí prodej pozemků Hesseliova
Jabloňová  250 000 Kč dopis občanů, žádost živice
Slévárenská 300 300 000 Kč Olivětín, pouze povrch živice
Dělnická kolonie 400 000 Kč dopis občanů, žádost živice
Černá stezka 950 000 Kč pro pěší i jako cyklostezka?
Cihlářská 700 000 Kč nový povrch asfalt
Sadová 1 200 000 Kč široká, malý provoz
Tyršova 1 200 000 Kč velký provoz, rozbitá
Na Příkopech 950 000 Kč velký provoz, rozbitá, pouze vyrovnávka a 4cm asfaltu
celkem 4600 2100 0 14 850 000 Kč

Chodníky  schváleno  další  proviz. odhad ceny poznámky

Zdeňka Nejedlého 240 240 000 Kč zámková dlažba, zpracována dokumentace
Horská pokračování 300 000 Kč zpevněný povrch, dopravně nebezpečné, zimní údržba
Ulice PFB - druhá strana ano 50 50 000 Kč dlažba10/10 - v rámci rozpočtu technických služeb, provedou TS
Kladská 500 000 Kč při cestě ke Speciální škole, značný provoz, město nevlastní pozemek
Sadová 300 000 Kč kompletní oprava, vazba na opravu cesty, zvýšený chodník?
Soukenická od mostu k Vebě Ol. 300 000 Kč nový asfalt?, utopené obrubníky (finančně náročná oprava), místně?
Křinické sídliště 1200 1 200 000 Kč zámková dlažba hlavní chodníky, návaznost na rozvody tepla
celkem 1440 50 0 2 890 000 Kč

Infrastruktura a VO  schváleno  další  proviz. odhad ceny poznámky

plynofikace Hesseliova ano 400 550 000 Kč 150 000 Kč příspěvek VČP a.s.,bude stavební povolení,prodej pozemků
kanalizace Hesseliova ano 1400 1 850 000 Kč realizace listopad 04, ZM schválilo půjčku VaK, postupně VaK splatí
VO výměna a doplnění svítidel 80 80 000 Kč doplnění stávajícího VO (nové), lampy pro snížení spotřeby
VO rekonstrukce Pod Strání 100 100 000 Kč akce VČE výměna sloupů,nutné pro VO,Hejtmánkovice, nebylo 03
kanalizace Benešov 8 500 000 Kč stavební - nutnost nového projektu, který bude řešit veškeré sítě
celkem 180 1800 0 11 080 000 Kč

Správní odbor města  schváleno  další  proviz. odhad ceny poznámky

zateplení fasády budova III 700 000 Kč podmínka kolaudace
suterén budova III 250 000 Kč vytápění, úprava suterénu a garáže
budova I 250 250 000 Kč rekonstrukce odpadů v pravém křídle (0. a 1.patro), sociální zázemí
zahradní pavilon 100 100 000 Kč dřevěný nábytek a židle, využití jako obřadní síň
budova Rožmitál 140 140 000 Kč dokončení opravy bývalé školy, požadavek osadního výboru
informační tabule 60 100 000 Kč informování občanů - Olivětín, Velká Ves
celkem 550 0 0 1 540 000 Kč

Ostatní akce  schváleno  další  proviz. odhad ceny poznámky

Černá stezka - most 650 000 Kč opravu řešit s Černou stezkou?
Domov důchodců ano 1700 1 700 000 Kč  výměna radiátorů, plynový kotel, financování z úvěru na přístavbu
Přístavba DD - DPS ano 5000 32 000 000 Kč stát 21,6mil., stavba dva roky, podíl města úvěr (11 mil.)
Výdejna Masarykova 239 ano 8700 8 700 000 Kč včetně technologií, úvěr a vázané prodeje
Výdejna Opočenského 33 ano 18600 18 600 000 Kč včetně technologií, přízemí a sklep, úvěr, příspěvek kraj?
celkem 0 34000 0 61 650 000 Kč

Projektová dokumentace  schváleno  další  proviz. odhad ceny poznámky

odbor investic ano 300 300 000 Kč nespecifikované akce drobnějšího charakteru
Černá stezka 100 100 000 Kč příprava pro následnou realizaci, nutný projekt pro stávající cestu?
Kostelní náměstí 250 250 000 Kč projekt pro stavební povolení
topení v Domově důchodců 60 60 000 Kč projekt úpravy topení v DD-leden06, přechod z el. na plynové vytápění
sportovní areál 100 100 000 Kč příprava projektu areálu ve Velké Vsi
stavební parcely u býv. koupaliště ano 400 400 000 Kč projekt pro územní řízení, financováno prodej Hesseliova
krajinotvorné programy ano 100 200 000 Kč projekt pro ŽP, následně možnost získávat granty
celkem 510 400 400 1 410 000 Kč

Dotace a granty  schváleno  další  proviz. odhad ceny poznámky

Skatepark - nízkoprahové zařízení 80 150 000 Kč projekt pro Partnerství 2005 ve spolupráci s Ulitou
výstražný a informační systém 300 500 000 Kč první etapa, krizové řízení, nový městský rozhlas
hřiště Polákovy domy 100 200 000 Kč žádost o grant KHK 100tis., rekonstrukce
podíl na další granty ano 100 100 000 Kč podle vytvořených podmínek, pro ostatní organizace či město
kamerový systém 600 1 400 000 Kč dotace MV, program partnerství 2005, dvě nové kamery
projekty KHK, vybavení MP 100 200 000 Kč dotace KHK, program prevence kriminality, vybavení MP
celkem 1180 0 100 2 550 000 Kč

Program regenerace městské 
památkové zóny - dle přidělené 
dotace

poznámka

 schváleno  další  proviz. odhad ceny
oprava zdi před budovou č.p.89 ano 100 000 Kč nutno vyřešit odtok vody, 50 tis. město, viz školství
hradby ul. Střelnická 700 2 200 000 Kč pokračování opravy, polovina z programu regenerace
část městského opevnění 70 300 000 Kč kolem hladomorny, vazba na schodiště
schodiště hladomorna 300 800 000 Kč příspěvek z programu regenerace, nejdříve hradby?
stará radnice krovy 60 120 000 Kč krovy napadené dřevomorkou
příspěvek soukromníkům a církvi 120 akce za 1milion
celkem 1250 0 0 3 520 000 Kč rozhodující bude výše příspěvku státu (podíl města 1.300 tisíc)

Školství  schváleno  další  proviz. odhad ceny

Skatepark - vybavení 100 430 000 Kč zbytek zajistí Ulita z vlastních zdrojů (z rezervy) a grantů
Ulita grant 50 50 000 Kč grant na zabezpečení enviromentální výchovy
ZUŠ oprava zdi před budovou 50 100 000 Kč nutno vyřešit odtok vody, program regenerace 2005
ZŠ Lidická omítka 250 2 000 000 Kč kompletní fasáda (pož. školy), oprava čela budovy - zateplení 5cm
ZŠ Lidická zateplení oken 50 50 000 Kč včetně zateplení - odhad (v požadavcích nebude-li fasáda)
ZŠ Olivětín dlažba 60 60 000 Kč rekonstrukce, nátěr dlažby před školou
ZŠ Olivětín mzdové náklady 41 41 000 Kč posílení mezd pro školníka
ZŠ Masarykova topení 350 350 000 Kč regulace topení, neprovedeno v  04
ZŠ Masarykova nátěr oken 95 200 000 Kč dále běžná údržba, účelově vázaný příspěvek
ZŠ Hradební střecha 244 95 95 000 Kč nátěr střechy na budově 244
ZŠ termoventily 470 470 000 Kč zákon 406/2000 Sb.(Ma 200,Ul 35,Hr 110,Li 70,MŠ 55)
celkem 1611 0 0 3 846 000 Kč

Seznam priorit města na rok 2005
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Záměry, priority  schváleno  další  proviz. odhad ceny

deratizace města ano 500 500 000 Kč v provizoriu v kapitole SMM, možná rezerva?
VPP (veřejně prospěšné práce) ano 421 letos již v provizoriu, pracovní pomůcky, základ mezd dává Úřad práce
příspěvek hasiči ano 500 1 000 000 Kč schválený příspěvek na stavbu nové hasičské zbrojnice
rozpočtová rezerva ano 2150 rezerva 1mil., krize 0,6mil., správa 0,55 mil.
investiční rezerva 1600 1 600 000 Kč topení v DD nedopadne-li přístavba, jinak na priority “pod čarou”
ŽP - péče o stromy ano 150 500 000 Kč posouzení zdravotního stavu, prořez a kácení stromů (nad běžné 

práce)
dětská hřiště 300 300 000 Kč Křinice, Spořilov,Olivětín - základní údržba
Dětské hřiště 150 300 000 Kč údržba stávajícího DH
VO vánoční výzdoba 120 120 000 Kč dovybavení, rozšíření slavnostního osvětlení (radnice, znak,...)
přechod Soukenická 40 40 000 Kč přechod pro chodce u komunitního centra dle norem, osvětlení oblasti
200 let divadla 415 615 000 Kč rozdíl mezi příjmy a výdaji, v provizoriu 450 tis. na akce
partnerské vztahy Forchheim 155 155 000 Kč 50t ubyt.,50 strava pro 20osob z F, 55tis. bus do 

F(dechovka,mažoretky)
divadlo rekonstrukce WC 250 250 000 Kč 200 let divadla (2005), WC, zázemí, 150 tis. DHM v provizoriu
kultura mobilní podium 142 142 000 Kč pronájem z Teplic 10 tis. za den, doplněk stanu
příspěvek na místní dopravu 57 57 000 Kč součástí návrhu provizoria
doplatek výměny pozemku 150 150 000 Kč usnesení ZM - výměna pozemku CDS-město
TS traktor 450 450 000 Kč usnesení ZM - leasing traktoru
dopravní systém 400 1 500 000 Kč základní úprava parkoviště u hasičské zbrojnice
výstava Dientzenhoferové 200 800 000 Kč základní financování mimo Broumov, různé zdroje
park Alejka 250 1. etapa úprav dle zpracované studie, cesta k Penny marketu 
celkem 4679 0 3721 8 479 000 Kč 21.1.2005
celkový souhrn 16000 38350 4221 111 815 000 Kč celkové požadavky

 Veřejnosti předložený materiál schválený zastupiteli 19. 1. 2005 má sloužit k přehledné-
mu shrnutí schválených priorit. V kapitole komunikace a chodníky jsou uvedeny i požadav-
ky, které zastupitelstvem schváleny nebyly. Odhad ceny vychází v případě hotové projektové 
dokumentace z rozpočtu daného projektantem, v ostatních případech se jedná o odhad, 
založený na předchozích zkušenostech odboru investic a rozvoje. Všechny uvedené ceny 
počítají s DPH ve výši 19 %. K uskutečnění jsou schváleny ty akce, které mají ve sloupečku 
schváleno uvedeno číslo nebo ano (uvedená čísla vyjadřují počet tisíců korun). Limitem 
bylo 16 milionů korun ve zdrojích, prosincovým schválením provizoria se rozdělila částka 
4,2 mil. Kč. Další investiční akce mohou být schváleny v průběhu roku podle vývoje hospo-
daření města formou rozpočtové změny.
 Rozumné požadavky na investice jsou bohužel stále několikanásobné vůči zdrojům, ale 
výdaje ve výši okolo 20 mil. v roce 2005 jsou skoro dvojnásobné oproti roku 2004. Zlepše-
ní investičních možností města přibližuje mílovými kroky okamžik, kdy budou uspokojeni          
i letos nevyslyšení žadatelé. Všem nám přeji, ať město Broumov prokoukne co možná nej-
dříve.
                                                                                                           Mgr. Jiří Ringel, místostarosta města

Informace městské policie
 Koncem roku 2004 byla zprovozněna nová 
kamera, která je umístěna U Dolní brány. Mo-
nitoruje tuto oblast a i když je v provozu pouze 
krátce, stačila již zaznamenat několik přestupků, 
ale i závažný trestný čin. A pro všechny ty, kteří 
si „zkracují“ vozidlem cestu na Mírové náměstí 
nebo z něho: právě nyní se zaznamenává Vaše 
porušování předpisů, budete jistě náležitě od-

měněni.
 Byl nám oznámen případ, kdy se neznámý muž snažil 
vylákat finanční hotovost na provoz neexistujících psích 
útulků ve Východočeském kraji. Pokud by se Vám podobný
případ stal, informujte se nejdříve na městské policii, pří-
padně na PČR v Broumově.
 Bohužel konec roku, ale i začátek toho nového, pozna-
menal nárůst trestných činů v našem regionu. Městská po-
licie bude stejně jako v minulosti velice úzce spolupracovat 
při odhalování pachatelů a při prevenci proti TČ s PČR          
v Broumově. A Vás všechny bychom chtěli požádat: Nebuď-
te lhostejní!
                                                                             za MP str. Šrytr Jan

Na tahu je ministerstvo...
 Devatenáctého ledna schválilo zastupitelstvo projekt 
Rozšíření MKDS v Broumově o dvě kamery a projekt Vyba-
vení nízkoprahového zařízení (skatepark). Projekty podané 
v rámci programu Partnerství 2005 odboru prevence krimi-
nality MVČR a podpořené okresním ředitelstvím Policie ČR, 
připravila městská komise pro prevenci kriminality.

 Jedna kamera by měla být v ulici Branka (schody hlado-
morna) a druhá v Soukenické č.p.17 (autoškola Vodochod-
ský). Z šetření provedeného na podzim roku 2003 vyplynu-
lo, že tuto oblast vnímají občané jako velmi nebezpečnou. 
Série loupežných přepadení v okolí hladomorny v loňském 
roce tento pocit bohužel potvrdila. Jednou z možností, jak 
se pokusit o něco, co by mohlo učinit tato místa bezpečněj-
šími, je instalace kamer.
 Vybavením vstupní místnosti spořilovského skateparku 
vznikne prostor k neformálnímu setkávání mládeže, často 
odněkud vyháněné a peskované, aniž jí my „pokročilí“ na-
bízíme alternativu. Patronát Ulity Broumov nad zajištěním 
provozu a využitím prostoru je pro mne zárukou smyslupl-
nosti.
 Rozhodnutí o výši ministerské dotace by mělo být zná-
mo do konce února.
                                            Jiří Ringel, manažer prevence kriminality

VPP–za město krásnější
I v letošním roce po-
kračují jistě úspěšné 
akce ve spolupráci 
s Úřadem práce 
v Broumově, kdy jsou 
uchazeči o práci za-
pojeni do úklidových 
prací v kompetenci 
technických služeb 
při MěÚ Broumov. 
        za MP str. Šrytr Jan

UPOZORNĚNÍ PRO SA-
MOSTATNĚ HOSPODAŘÍ-
CÍ ROLNÍKY A PRÁVNICKÉ 
OSOBY
Upozorňujeme samostatně 
hospodařící rolníky, že dnem 
30. 4. 2005 končí lhůta, kdy 
se mohou bez poplatku za-
evidovat na obecním živnos-
tenském úřadu v Broumově 
jako zemědělský podnikatel. 
K zaevidování je třeba vždy 
přinést výpis z rejstříku trestů 
ne starší 3 měsíců.



Myšlenky a vzpomínky pana Harryho Markse – část první
 Politické změny na konci roku 1989 umožnily navázání dobrých vztahů mezi dnešními českými obyvateli pohraničí 
Čech a Moravy a Němci, kdysi tato území obývajícími a z nich vyhnanými a vysídlenými. Přesto bohužel ještě občas, 60 let 
po ukončení II. světové války, opět vypukají nevyřešené spory. Podníceny nezodpovědnými politiky, přesouvají obě strany 
sporů vinu za všechny hříchy, zločiny a nelidská chování, počínaje snad husitskými válkami až do období po květnu 1945, 
straně druhé. A opět se paušalizuje. Na jednu stranu „všichni sudetští Němci byli nacisté, zemězrádci a váleční zločinci“, 
proti tomu druhá strana tvrdí: „všichni Češi byli utlačovatelé a po ukončení  války kradli  a páchali  násilnosti“. Aby někdo 
dosvědčil, že byli i slušní lidé, kteří se v oněch „divokých dobách“ chovali lidsky, sepsal jsem svoje vzpomínky, které bych si 
přál uveřejnit v Broumovském zpravodaji.                                            
 Když se na počátku měsíce května 1945 Rudá Armáda přibližovala k Broumovsku a mně právě bylo 14 let, přál si otec, 
abych s matkou na nějakém nákladním automobilu ustupující německé armády odjel do západní části Německa. Odmítl 
jsem, byl jsem natolik ovlivněn nacistickou propagandou, že jsem chtěl „bránit“ svoji vlast. Takže matka odjela beze mne. 
Až po roce jsem obdržel zprávu o jejím osudu. Dva dny po odjezdu byla v  jihočeském Pacově znásilněna vojákem Rudé 
Armády a ze zoufalství si vzala život.
 Okres Broumov byl bez boje předán Rudé Armádě, a tak mi hraní si na válku nebylo dopřáno. Poté, odpoledne 25. 
května, přijelo sedm samopaly vyzbrojených českých policistů před náš dům v Hejtmánkovicích a provedli u nás domovní 
prohlídku. Chovali se však velmi korektně. Co by se však bývalo stalo, kdyby našli zbraně s municí, které jsem bez 
vědomí otce schoval ve stodole, těžko dnes domyslet. Můj otec byl zatčen a dopraven do broumovské policejní věznice. 
V následujících týdnech svého věznění otec několikráte pomohl policistům při vykládce nábytku a jeho sestavení. Učinil jim 
návrh, že nábytek, z části poškozený při stěhování do Broumova, na konci týdne opraví. Policisté jeho nabídku rádi přijali 
a tím jsem získal možnost jej častěji navštěvovat. Dvě manželky uvedených policistů mě později pozvaly na odpoledne před 
Štědrým večerem k sobě domů. Přátelsky mě pohostily a dostal jsem i dárky pro sebe a svého otce. Hned jsem je donesl 
do věznice SNB, do které byl mezitím otec přemístěn. Velitel věznice pan Vintr mě již dobře znal. Dovolil mi promluvit 
s otcem a také předat přinesené dárky.
 V měsících od června do listopadu 1945 jsem pracoval na selských usedlostech v Hejtmánkovicích a Pěkově. Pak mě 
potkalo to štěstí, že jsem mohl od poloviny ledna pracovat u českého pekaře pana Suka v Broumově–Olivětíně. Měl jsem 
tam samostatný pokoj a stravoval jsem se společně s rodinou Sukových a jejich tovaryši. K rodině mimo jmenovaných 
manželů patřila trojice dětí ve věku od čtyř do devíti let a babička. Paní Suková byla vynikající kuchařka a dodnes 
vzpomínám na její dobroty.
 Během oběda se obvykle poslouchaly rozhlasové zprávy. Jednoho dubnového dne roku 1946 bylo oznámeno, že bývalý 
státní sekretář v úřadě Říšského protektora Karl Hermann Frank byl za své zločiny vůči českému lidu odsouzen k smrti 
provazem. Po tomto sdělení vylétlo mistrové z úst: „Tak je to správné! Všechny Němce je třeba pověsit! I tebe, Harry!“ Když 
však paní Suková uviděla, že mi leknutím uvízlo sousto v hrdle, přátelsky dodala: „Chtěl bys ještě řízek?“ A aniž by čekala 
na moji odpověď, položila jeden obzvláště veliký na můj talíř.
 Někdy bývaly v blízké hospodě sobotní taneční večery. Chtěl jsem jednou na vlastní oči uvidět, jak se baví dospělí. Avšak 
pro Němce tehdy platil zákaz vstupu do hospod a jiných veřejných místností. Proto jsem raději zůstal stát u dveří tanečního 
sálu. Brzy jsem uviděl svoji mistrovou, jak vesele vytáčí. Když pak ve valčíkovém kroku vstupní dveře míjela a spatřila mě, 
pustila svého tanečníka, vtáhla mě na taneční parket a dvakráte ho se mnou obtančila. Byl to první tanec v mém životě        
a tak jsem jí samozřejmě občas šlápl na nohu.
 Pekařský mistr Suk se ve své provozovně staral hlavně 
o prodej. Práce v samotné dílně vykonával s mojí výpomocí 
tovaryš Bohumil. Bohumil dělal svému jménu čest. Naše 
společná práce probíhala v klidu a nebyla narušována 
žádnými spory. Když byl Bohumil později povolán na 
vojenskou službu, všichni jsme jej postrádali.
 Mistrová mě každé ráno posílala s čerstvými houskami 
do místních kasáren v  Broumově. Jezdil jsem tam na kole 
kolem gymnasia (dnešní Masarykovy školy – pozn. překl.), 
které jsem navštěvoval po dobu čtyř let,  ukončených náhle  
6. května 1945.
 Bohumilův nástupce byl stejného křestního jména 
a byl rovněž velmi milým člověkem. Pouze pondělky s ním 
bývaly plné napětí, protože práce často začínala namísto 
ve čtyři až o půl páté, se zpožděním, daným Bohumilovým 
pozdním návratem z nějaké tancovačky neb z lože některé jeho milé. Pečení se tím sice poněkud zdržovalo, ale dobrý vztah 
mezi námi, mladým Němcem a o dvanáct let starším Čechem, to nemohlo nijak narušit.
 Mojí pravidelnou večerní povinností byla příprava těsta na housky. K tomu jsem si musel nanosit mimo jiné i kvasnice 
z uzamčené zásobárny ve sklepě, kde se skladovaly rovněž balíčky a konzervy z americké potravinové pomoci UNNRA. 
Jednou mě uviděla babička, jak někam kráčím s velikým klíčem od sklepa. „Kam jdeš?“ zeptala se příkře. Na moji odpověď, 
že jdu pro kvasnice, odvětila: „To nesmíš, ty kradeš. Jdu s Tebou.“ Ve sklepě jsem vzal kvasnice a babička chňapla po 
krabičce sardinek, podala mi ji a poručila: „Někam ji zastrč!“ Co jsem měl dělat? Uschoval jsem plechovku hluboko do 
kapsy kalhot, připravil těsto a po té si  ve svém pokojíku labužnicky pochutnal na nezvyklé lahůdce. Někdy jsem k nedělnímu 
obědu vařil houskové knedlíky. Přestože babička pokládala pod svou důstojnost, jíst knedlíky uvařené Němcem a mluvila 
se mnou dosti spatra, stejně jsem postupně nabyl dojmu, že mě má docela ráda. A já ji měl rád též.
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Lágr v Meziměstí, pro který pan Marks pekl chleba
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Taková je Amerika  (2005) IV.
 V posledním části mého vyprávění jsem slíbil, že se s vá-
mi podělím o své poznatky, jak žijí některé americké rodiny, 
které jsem během svého pobytu v USA poznal, a co si o nás 
Evropanech myslí. 
 Ve státě Iowa a Wisconsin, který s ním sousedí, se 
nejvíce zalíbilo lidem, co téměř před sto lety do této části 
Spojených států přišli z Rakouska–Uherska. Pro Američany 
to byli Bohunkové. Název vznikl ze slov Bohemia (Čechy) 
a Ungary (Uhersko/Maďarsko). Z počátku se moc nerozli-
šovalo zda to jsou Češi či Maďaři. Až později, kdy zde Češi 
a Slováci začali zakládat své spolky, stavět své katolické                                  
a evangelické kostely, začalo být Američanům jasné, kdo 
tito lidé jsou. Organizace SOKOLA byly prakticky v každém 
větším americkém městě. Sokolské slety či oslava Šibřinek 
se staly pojmem nejenom pro lidi, kteří přišli ze střední Ev-
ropy. Zakoupil jsem si velmi objemnou knihu HISTORY OF 
CZECHS IN AMERICA (Historie Čechů v Americe) od Jana 
Habenichta, která poprvé vyšla v USA v české verzi. Kniha 
podrobně mapuje osídlování USA Čechy od roku 1608, kdy 
se v USA objevil první český emigrant – Augustín Heřman, 
český protestant, který emigroval během 30-tileté  války.
 Najdete zde rodiny s českým původem, které zde začaly 
působit ve všech oblastech hospodářského života. Žádná 
práce jim nebyla cizí, a tak také jejich farmy a živnosti zkvé-
taly a jejich majitelé se stávali významnými občany měst a 
obcí. Například zásluhou českým pekařů se pro celou Ame-
riku stalo pojmem KOLACHE (koláče), které již dnes zná 
mnohý Američan. Jen těžko je přesvědčujete, že toto nové 
anglické slovo vzniklo z češtiny. Během cestování státem 
Iowa mi mí příbuzní s pýchou ukazovali, které kostely a bu-
dovy byly postaveny právě Čechy.

 Najdete zde obce i městečka s českými názvy – dnes jsou 
již mnohé názvy přepsány do angličtiny. Prvým Čechem, 
který se usídlil ve státě Iowa, byl Jan Černý  již v roce 1853 
– přistěhoval se z Chrástu u Plzně. Následovali další Češi 
– Jan Černín, Josef Konvalinka, Josef Charvát, František Zík. 
Josef Ženíšek byl prvním českým majitelem baru v Iowa City. 
Veleúspěšným farmářem se zde stal Josef Holubář, který zde 
začal hospodařit, jak se zde říkalo „po česky“. Jeho ovoce 
a zelenina byly známé i za hranicemi tohoto státu. Jiří 
Dostal zde založil první český pivovar poté, co prodal 
prosperující mlýn. Nezůstal jen u jednoho pivovaru. Za 
několik let založil další v Denveru, ve státě Colorado. Vý-
znamný obchod s obuví a výrobou zde založil Josef Šimek 
z východočeských Častolovic. Jeho syn – Bohumil Šimek byl 
prvním českým profesorem na Státní univerzitě v Iowa City. 

Později úspěšně vstoupil do politiky a stal se vůdčí osobnos-
ti Čecho-amerických volnomyšlenkářů. No a protože všichni 
Češi, kteří zde žili, chtěli mít více informaci o své komunitě, 
začali zde vydávat své vlastní noviny „Slovan Americký“ je-
jichž vydavatelem byl Josef Píša. Později zde začaly vycházet 
i další noviny – tentokráte již česko–anglické „Národní listy/
National Newspaper“. Potěšením pro mne bylo, že jsem si 
výtisky těchto novin mohl prohlédnout  v Česko-slovenském 
muzeu v Cedar Rapids. Z tohoto krátkého výčtu je vidět, že 
zde česká komunita úspěšně zapustila své kořeny.
 Nejinak je to zde s potomky těchto českých emigran-
tů. Žijí zde spokojeně a na své předky nezapomínají. Když              
o sobě hovoří, tak říkají, že jsou hrdi na to, že  jsou Ameri-
čany, ale že nikdy nezapomínají na český původ. Škoda jen, 
že již tyto třetí a čtvrté generace téměř úplně zapomněli češ-
tinu. Ani v Česko-slovenském muzeu v Cedar Rapids jsem 
nenašel nikoho, kdo by mluvil česky. Zanikly také české „ne-
dělní školy“, které působily při katolických farnostech a kde 
se v neděli po mši učila čeština. Ani otec BLECHA, duchovní 
kostela sv. Jiřího, již česky nemluví a mše jsou slouženy jen 
v angličtině. 

 Nový dech sem přinesli mladí lidé z České republiky, kteří 
po roce 1989 začali studovat na amerických školách. Mnozí 
se zde také stali „učiteli“ češtiny. I můj bratranec – Joe Cirkl 
si pochvaloval, jak opět „trénuje“ češtinu s pomocí těchto 
studentů. Jedinou učitelkou češtiny je zde paní Bessie Duge-
na-Herman, 79 let stará Čecho-američanka, která přes dva-
cet let učí v Českém muzeu základy češtiny. Mimo to je také 
majitelkou obchodu „BOZENKA“ v Czech Village v Cedar 
Rapids. Úspěšně zde prodává různý textil s českými nápisy, 
krojované panenky a další suvenýry, které  připomínají její 
český původ. O její zboží je zde značný zájem.
 Mnoho let se na naše krajany v USA zapomínalo, ale oni 
na zem svých předků nezapomněli nikdy. Škoda jen, že v po-
slední době zájem začal opět opadat a že se někdy ne zcela 
dostatečně využívá nabídek těchto krajanských sdružení       
a spolků o další spolupráci s naší zemí. Především v oblasti 
vzájemného obchodu mezi českými a americkým firmami by 
se dalo mnohé zlepšit. České výrobky (v poslední době jsou 
to například naše remosky) mají v USA dobré jméno. Mno-
hý Američan říká, že co je z Evropy, je vždy dobré a toho 
bychom měli využít. Uvidíme, co se v této oblasti změní.
                                                                                             Petr Cirkl

Česko-slovenské muzeu v Cedar Rapids

Katolický kostel - ukázka architektury

www.broumov-mesto.cz
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O přínosech Programu rozvoje 
Broumovska
 Po slučování škol a instalaci závorového systému na 
náměstí rozvířil mediální scénu v našem městě Program 
rozvoje Broumovska (PRB). Dokladem toho je článek 
JUDr. Libuše Růčkové v posledním čísle Broumovského 
zpravodaje, jakož i příspěvek pana Jana Školníka ve čtvrtém 
čísle konkurenčních Broumovských novin. Přetisk projevu 
tohoto význačného podnikatele vyzývá k široké diskuzi nad 
tímto programem. Pokusil jsem se tedy zamyslet nad cíli 
této aktivity a položit si otázku, zda  vůbec nástroje a meto-
dy tohoto programu jsou slučitelné s jeho cíli.
 Nejdříve bych pro účely tohoto příspěvku rozdělil akti-
vity prováděné nejen pod hlavičkou tohoto programu do 
dvou kategorií:
•Dobrovolná spolupráce – takto označíme aktivity, které 
jsou prováděny na základě dobrovolné spolupráce občanů. 
Sem patří především komunitní práce, činnost různých 
zájmových kroužků a občanských sdružení. Rozhodne-li se 
skupinka nadšenců, že opraví barokní kapličky podél turis-
tických cest nebo sestaví knihu historických pohlednic či 
zorganizuje besedu o lidové architektuře v našem kraji, pak 
není pochyb o tom, že taková činnost přispívá ke rozvoji 
Broumovska a zvyšující se kvalitě života, nebo přinejmenším 
nikomu neškodí.
 Další aktivitou, jejíž přínosy jsou již méně zřejmé, ale 
svou podstatou také patří do této kategorie, je činnost 
podnikatelů. Otevře-li si podnikatel na náměstí opravnu 
obuvi a bude vykonávat dobré služby svým zákazníkům, 
pak  také nemalou měrou přispívá k rozvoji našeho města  
a jeho okolí.
•Vynucená spolupráce – do této kategorie vyčleníme čin-
nosti, které jsou financovány ze zdrojů veřejných rozpočtů. 
Takovéto aktivity mohou občanovi přinést užitek, ale velmi 
často takový přínos je malý nebo dokonce záporný. Spo-
lupráce je vynucená proto, že občan má malou možnost 
ovlivnit použití prostředků, které vytvořil svou ekonomickou 
aktivitou. Možnost neúčastnit se těchto aktivit je mu často 
odepřena. Dalším rysem takových projektů je dosažení ně-
jakých společenských cílů a hledání konsenzu v otázkách, 
kde není nezbytně nutný. Takovými cíli může být například 
zajištění sociálního státu, zdravotní péče zdarma či zajištění 
regionálního rozvoje.
 Pokud Program rozvoje Broumovska chápeme v rámci 
naší první kategorie, tedy dobrovolné spolupráce, tak není 
pochyb o jeho pozitivních přínosech a nezbývá než podě-
kovat lidem, kteří věnují svůj čas působení v těchto aktivi-
tách. Podle mého názoru se však PRB stále více přibližuje 
kategorií druhé. To můžeme doložit výzvou pana Školníka 
k „maximalizaci příjmu prostředků z veřejných zdrojů“                          
a voláním paní starostky Růčkové po nalezení „Dohody pro 
Broumovsko“. Úlohou tohoto článku je ukázat, že takové 
aktivity nepřispívají k rozvoji Broumovska. Uvědomuji si 
vážnost takového tvrzení a jsem připraven podpořit ho 
několika zásadními argumenty. Než k tomu přistoupíme, je 
nutné položit si otázku, co to vlastně rozvoj je, jak dochází 
k zvyšování bohatství a kvality života.
 Nejlepší k tomuto účelu bude následující ilustrativní pří-
klad. Představme si pana A, který  žije v rodinném  domku 
někde pod klášterem. Pan A je vášnivým kutilem a nejvíce 
má rád práci ze dřevem, proto si za své povolání zvolil prá-
ci truhláře. Jeho dům je plný praktických židliček a stolů s 
vkusnou barevnou úpravou. Výroba jednoho standardního 

kuchyňského stolu mu trvá 20 hodin. Jednoho dne mu však 
do jeho domku začne kvůli prudkým dešťům zatékat. Roz-
hodne se tedy, že si střechu opraví. Jelikož tuto práci v životě 
nedělal, trvá mu dlouho a je velmi neobratný a stráví touto 
činností 10 hodin. Jednou dokonce spadne ze žebříku. Deš-
tě jsou tento rok prudké, tak na střeše pana A se objeví další 
trhlina. Tentokrát však vzpomene na svou zraněnou paži, 
a proto postupuje jinak. Zajde za svým sousedem, panem 
B, který je pokrývačem. Pan B stejnou opravu zvládne za 
pět hodin. Pan A jako odměnu nabídne panu B kuchyňský 
stůl, který stejně už dávno chtěl vyrobit manželce. Není 
truhlářem, tak by mu jeho výroba trvala 40 hodin. Po této 
směnné transakci jsou na tom oba lépe. K získaní stejného 
množství užitečných statků či služeb vynaloží méně svého 
času. Ušetřený čas může pan A i B věnovat zvyšování svého 
důchodu nebo ho stráví se svými blízkými. Panu A a panu 
B se zvýšilo bohatství. Povšimněme si, že nebylo nutné se 
dohodnout na žádných společných cílech.
 Takovéto dobrovolné spolupráce se začne účastnit stále 
více lidí: pan C vlastnící pekárnu na rohu ulice, paní D se 
svou krejčovskou dílnou i slečna E poskytující kosmetické    
a masážní služby. Čím více se jich účastní tržních transakcí, 
o to lépe je na tom každý z nich. 
 Toto je jediný způsob, který vede k rozvoji regionu, ve 
kterém aktéři našeho příběhu žijí. Dosáhli toho pomocí 
respektování několika základních pravidel, jako je soukro-
mé vlastnictví a dělby práce. Navštíví-li občany A,B,C,D, E 
pan X, který od nich vyžádá příspěvek na postavení turis-
tické stezky, neboť oba přece žijí uprostřed tak nádherných 
přírodních scenérií, tak se jejich bohatství nezvýší. Nikdo 
z nich se nevěnuje pěší turistice. Stokrát jim může opako-
vat, jaké přínosy by to mělo pro jejich kondici, neodpovídá 
to však jejich preferencím, dávají přednost něčemu jinému. 
Nemohou však pana X odmítnout, neboť je vybaven zvlášt-
ním privilegiem berního úředníka. Opusťme nyní náš příběh 
a zapamatujme si, že redistribuce bohatství nemůže vést 
k jeho zvyšování.
 A nyní již ke slíbeným argumentům. Aby nedošlo k ne-
dorozumění, připomínám, že se týkají Programu rozvoje 
Broumovska a souvisejících aktivit, které jsme zařadili do 
druhé kategorie.
1. Etický problém
Pokud někdo vezme druhému prostředky poctivě vydělané 
jeho prací, tak se dopouští zásahu do jeho soukromého 
vlastnictví. Chce-li PRB používat veřejné prostředky z ev-
ropských fondů, nemůže dojít ke zvýšení bohatství, pouze 
k redistribuci prostředků. Není podstatné, zda se na finan-
covaní podílí daňový poplatník z Německa, Malty nebo 
Česka. Stát nebo EU žádné peníze nemají, jsou to prostřed-
ky jejích občanů. Vezmu-li jednomu a dám druhému, nikdo 
si své postavení nezlepší. 
2. Rozptýlenost informací
Výběrová komise nemůže nikdy získat potřebné informace 
k tomu, do jakých míst takto získané prostředky směrovat. 
Učiní-li se tak přesto, koordinace ekonomických aktivit se 
zhorší. Informace tohoto charakteru jsou příslušné místu 
a času. Pouze podnikatel seznámený s místním prostředím 
se o to může pokusit, odměnou mu je zisk. Následky svých 
chyb nese on sám.
3. Nemožnost zvolit priority
Je krajně obtížné zvolit priority, aby odpovídaly preferen-
cím jednotlivých občanů, a při určitém tvaru preferencí je 
to dokonce teoreticky nemožné. Konečné priority jsou tak 
výsledkem nastavení volebního systému nebo dotazníkové-
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Klub milců Broumovska
sdružuje všechny příznivce Broumovska 
a jejich přátele, kteří jsou obdivovateli 
historie, přírody, místopisu nebo mají 
svůj domov či dobré přátele v Broumov-
ském výběžku. Zároveň oslovuje všechny, 
kteří se chtějí o tomto kouzelném koutu 
naší země něco dozvědět, byli by ochotni 
přispěchat s vlastním vyprávěním či zku-
šenostmi anebo dokonce pomoci při ně-
jaké užitečné práci při obnově krajinných 

detailů nebo drobných kulturních památek.
 Klub milců Broumovska si vás dovoluje pozvat na další 
ze svých večerních setkání v měsíci únoru:
Čtvrtek 3. února 2005 v 19 hodin 
Dům dětí a mládeže Ulita v Broumově
Broumovské stěny a vesnická architektura
Hostem večera bude pan Oldřich Jenka, fotograf a znalec 
Broumovska, který promítne svoje snímky přírodních krás 
Broumovských stěn i typických statků, usedlostí broumov-
ského typu nebo chalup a v různých ročních obdobích.
Čtvrtek 27. ledna 2005 od 19 hodin
Dům dětí a mládeže Ulita v Broumově
Staré stezky Broumovskem 
Povídání s panem Jiřím Kopeckým o cestách, které stejně 
jako dříve, tak i dnes protkávají krajinu Broumovska a tvoří 
její neopakovatelný krajinný ráz.
K návštěvě pořadů vás zve a na setkání se těší
Mojmír Poláček (polacek@collegium.cz)
 Klub milců Broumovska je součástí projektu Broumov-
sko – můj domov realizovaného DDM Ulita Broumov ve 
spolupráci s Collegiem pro arte antiqua s grantovou pod-
porou Nadace VIA, Města Broumova a Hobry Školník.

ho šetření, neodpovídají však přáním obyvatel. Rozhodně 
podkladem nemůže být jednoduchá SWOT analýza, která 
postrádá jakoukoli váhu jednotlivých faktorů.
4. Lidské riziko a činnost zájmových skupin
V takovém programu je vždy nutné sestavit nějakou komisi, 
která bude rozhodovat o realizaci konkrétních opatření. 
Rozhodnutí komise je ovlivněno individuálními preferen-
cemi členů. Učitel bude dávat přednost školám. Některé 
zájmové skupiny, jako třeba stavební firmy, se budou toto 
rozhodnutí pokoušet ovlivnit.
5. Makroekonomická bezvýznamnost a spontánnost spole-
čenských procesů
Samotný rozpočet EU není vyšší než 1,5 % HDP členských 
zemí. Těžko může takto ovlivnit například vysokou neza-
městnanost. Stěhování mladých, vzdělaných lidí za prací je 
výsledkem spontánních procesů, které podobný program 
těžko ovlivní.
6. Zklamaná očekávání, nižší důvěra v instituce a krize od-
povědnosti 
Nenaplněná očekávání často vedou k zeslabení důvěry 
občanů v instituce, hledání extrémních řešení a zesilování 
intervencí do svobodných aktivit. Nikdo za to nenese od-
povědnost. 
 Shrneme-li tyto argumenty, správnou cestou není zapo-
jení co nejvíce lidí do PRB, nalezení vhodného manažera 
a dosažení shody na programových prioritách. Metody 
PRB nemohou z principu dosáhnout vytyčených cílů. Ces-
tou vedoucí k rozvoji regionu není maximalizace příjmů 
z veřejných rozpočtu, ale právě naopak snaha, aby rozsah 
takových rozpočtů byl co nejnižší. Nízké zdanění ještě více 
podpoří neutuchající lidskou touhu po zvyšovaní vlastních 
životních podmínek.                                         Ing. Petr Schirlo
                                                                              schirlo@gmail.com
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Přehled o kulturních akcích – únor 2005 
Sobota 5. 2. 2005 v 15.00 hodin 
KAŠPÁREK A DRAK 
Odpolední představení pro děti
Původní pohádka pro děti od tří let. Pohádka v provedení 
Pohádkového divadla Julie JURIŠTOVÉ z Prahy. 
Hrají: Jiří Kohout, Ivan Čermák, Julie Jurištová, Michaela 
Hráská, Zita Pluháčková, Rafael Pražák, Jiří Sequens, David 
Schneider.
Městské divadlo v Broumově

Pondělí  7. 2. 2005 v 8.30 a 10.00 hodin 
„BASTIEN A BASTIENKA“ 
komorní opera W. A. Mozartra 
Operní představení  W. A. Mozarta pro žáky 2. stupně ZŠ  
a studenty gymnázia. Účinkuje soubor MUSICA PER QUA-
TRO ve složení: Leoš Nývlt, Josef Hejna, Petr Mach, Zuzana 
Dvořáčková, Marek Šulc,  Jana Dvořáčková.
V případě nenaplněných volných míst žáky a studenty škol 
je možná účast i dalších diváků z řad veřejnosti.
Městské divadlo v Broumově 

Pátek 18. 2. 2005  v 19 hodin 
„TŘI V TOM“
DS J. K. Tyl z Meziměstí 
Komedie dell’arte v provedení divadelního souboru MKS  
z Meziměstí. Veselá komedie s populárními ochotnickými 
herci, kteří jsou broumovské veřejnosti dobře známí z mi-
nulých představení.
Hrají: A.V. Kohl, K. Nentvichová, L. A. Machová, N. Dlou-
há, Zd. Šimek, Zd. H. Mach, Mila @Máček, P. Novák,                  
O. Klimešů, A. A. Kučera, A. Zelený 
Městské divadlo v Broumově 

Sobota 12. 2. 2005 ve 20 hodin
„II. COUNTRY BÁL MĚSTA BROUMOVA“
Hraje populární skupina COUNTRIO z Hodonína. Před-
tančení a výuku country tanců v průběhu celého bálu bude 
zajišťovat taneční skupina MARIONETA z České Skalice.
Předprodej vstupenek a místenek v INFOCENTRU.
Sál Střelnice v Broumově

Pondělí 14. 2. 2005 od 14 hodin
„VÝSTAVA PRACÍ BROUMOVSKÝCH SENIORŮ“ 
Výstava obrazů, fotografií a různých ručních prací brou-
movských seniorů, kteří se scházejí na akcích Klubu seniorů 
města Broumova. 
Výstava bude zahájena 14. 2. 2005 a potrvá do 25. 2. 
2005.
Součástí zahájení této výstava bude přednáškou Zdeňka 
Streubela „Významné osobnosti Broumova“.
Výstavní síň Staré radnice v Broumově

Všechny tyto pořady zajišťuje oddělení kultury města Brou-
mov. Předprodej vstupenek v INFOCENTRU, Mírové ná-
městí 56, (1. poschodí – nad Komerční bankou).
Tel.  491 524 168, e-mail: kultura@broumov.net

Vernisáž výstavy fotografa Miroslava Kubečka
 V pátek 14. ledna se uskutečnila ve výstavní síni Staré 
radnice v Broumově vernisáž výstavy fotografií pana Miro-
slava Kubečka. Zahájení výstavy se zúčastnil člen Rady měs-
ta – pan Tomáš Hrábek, předseda kulturní komise města 
– pan Arnold Vodochodský a další hosté.
 Výstava nazvaná „Svět psích spřežení 2“ se stala součástí  
2. ročníku psích střežení Janovičky 2005 – Gross Country- 
MID, (22.–23. 1. 2005). Tento závod psích spřežení se stá-
vá významnou akcí pro Broumovsko, neboť byl zařazen do 
akcí Mistrovství České republiky.

 Autor výstavy pochází z Dobrušky a fotografováním se 
zabývá již přes třicet let. Posledních pět let se specializuje 
na obrázky tažných psů a lidí kolem nich. Své fotografie               
a články publikuje v renomovaných časopisech. 
 Velký podíl na uspořádání této výstavy mají manželé 
Joudalovi z Broumova. Právě oni byli iniciátory uspořádání 
této výstavy. 
 Výstava je otevřena od pondělí do pátku vždy v době od 
8 do 12 hodin a od 13 do 16 hodin  a potrvá do 4. února.  
                                                            Petr Cirkl, oddělení kultury    

Pozvánka pro veřejnost
prodejna Dárky – květiny, E.D.A agentura

Mírové náměstí 55, Broumov

Si Vás dovoluje v sobotu 26. února 2005 pozvat
Na akci

JARNÍ SLAVNOSTI
Začátek ve 14:00 hodin, Městské divadlo Broumov

Vstupné 150 Kč

V průběhu odpoledne Vám budou předvedeny různé 
ukázky jarního aranžování květin a dárků, využití 

velikonočních doplňků a keramiky. Zhotovené 
a vystavené práce a materiály budou prodejné.

Předvádět budou hosté:

Růženka Bubeníčková – Praha
Lenka a Cyril Havlínovi – Nová Paka

Bližší informace získáte přímo v prodejně 
Dárky – Květiny, E.D.A Broumov

nebo na telefonu 491 523 768, 491 523 767
mobil GSM 604 245 298
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Tipy Městské knihovny
(Tucet knižních novinek)

Jaroslav Špulák: V pondělí v osm ráno 
Bezútěšný příběh mladého muže v sou-
časné společnosti. Část děje se odehrává 
v Broumově, kde se autor narodil. 
Paul McCartney: Černý pták
Verše a písňové texty rockového hudeb-

níka jsou inspirované rodným městem, přáteli, hudbou              
i láskou. 
Vladimír Renčín: Smutek tajících sněhuláků
Kniha kresleného humoru, který odráží náš současný život   
a zároveň je nadčasový. 
Josef Škvorecký: Obyčejné životy
Nostalgická autobiografická novela. 
Karel Richter: Válka začala v Polsku
Kniha literatury faktu o německém a sovětském vpádu do 
Polska v roce 1939. 
Jan Vítek: Tajemný svět skal
Kniha o skalách v České republice přibližuje i skalní města 
na Broumovsku a skály Javořích hor.
Helena Farská: Maryša naruby
Tragikomický román, jehož hrdinku okolí nutí provdat se 
z lásky, ale ona chce uzavřít sňatek jen pro peníze. 
Tom Robbins: Když se z teplých krajů vrátí rozpálení in-
validé
Hrdinou groteskně laděného románu je svérázný agent CIA 
upoutaný na invalidním vozíku. 
Daniel Chavarría: Adiós muchachos
Román o krásné a inteligentní Kubánce, která si rafino-
vaným způsobem snaží zajistit budoucnost s bohatým 
cizincem. 
Sándor Márai: Odkaz Ester
Komorní novela z meziválečného Maďarska, jejíž zfilmování 
připravuje maďarská společnost s Jiřím Menzelem. 
Richard Hall: Hlavou mi proletělo páčidlo!
Krátké groteskní prózy se vyznačují neúctou k čemukoli. 
Jan Stach: Oprátka na ně nezbyla
Kriminální příběhy popisují skutečné případy těžkých zloči-
nů z poslední doby. 

 Městská knihovna v Broumově je v oddělení pro dospělé 
v pracovní dny otevřena denně kromě pátku od 8 do 17 
hodin, v úterý až do 18 hodin. V sobotu je otevřena od 
8.30 do 10.30.  Telefon do půjčovny 491 523 719, e-mail: 
knihovna@broumov.net. 

Přehled plesů pořádaných v Broumově v sále 
NA STŘELNICI v roce 2005
12. 2. 2005    2. country bál města Broumova
19. 2. 2005    Ples a. s. VEBA Broumov
19. 3. 2005    Tradiční Sparťanská merenda
                                                           Petr Cirkl, oddělení kultury

www.broumovsko.cz

Městská knihovna v roce 2004
 V Městské knihovně v Broumově i v loňském roce pokra-
čoval růst počtu čtenářů a výpůjček, oba ukazatele dosáhly 
v historii knihovny nejvyšších hodnot. Během roku bylo 
zaregistrováno 1368 čtenářů, z toho 362 v dětském oddě-
lení. Každý z nich přišel do knihovny průměrně dvanáctkrát. 
Rekordní byl i počet čtenářských připojení na internet – cel-
kem 2581, z toho 493 v dětském oddělení.  
 Výrazně vzrostl počet výpůjček zprostředkovaných čte-
nářům meziknihovní výpůjční službou (214 oproti 134 v ro-
ce 2003). 
 V knihovně proběhlo 34 besed a přednášek pro třídy 
zdejších škol. Čtenáři se během roku setkali se spisovatelem 
Milošem Urbanem, autory knihy Pískaři o dějinách lezení 
v Adršpašsko-teplických skalách a vyslechli několik před-
nášek zejména na regionální témata. Knihovna se podílela         
i na vzniku televizní literární revue 333 věnované literárnímu 
obrazu Broumovska.                                                           (m)

Natáčení literární revue 333 u polské spisovatelky Olgy To-
karczukové v nedalekém Krajanově.                (foto Jan Meier)

Řádková inzerce
•Vyměním městský byt 2+1+komora o ploše celkem 74 m² 
za byt 2+1 menší nebo za větší garsonku. Informace na tel.: 
491 524 516, mob.: 608 915 716.

•Pronajmu nebytové prostory v domě čp. 27 v Soukenické 
ulici v Broumově. Vhodné jako kanceláře, obchod, prostory 
pro služby apod. (výměra 33–85 m²). Možné využívat i udr-
žovanou zahradu za domem. Informace podá paní Martina 
Kárníková na tel.: 603 893 964

Opět postupujeme do celostátní soutěže 
GASTRO JUNIOR
 Ve školním kole, které proběhlo na našem SOU 11. 11. 
2004, připravovali mladí kuchaři ve stanoveném limitu 
čtyři porce moderního teplého pokrmu, jehož základem 
byla krůtí prsa. Žáci z oboru Číšník–servírka měli za úkol 
úpravu a servis kuřecího špízu pro dvě osoby, s přílohami 
a servisem vhodného vína. V oboru Cukrář měli soutěžící 
zvládnout – rovněž ve stanoveném časovém limitu – přípra-
vu čtyř porcí moderního moučníku.
 Do regionálního kola 2.–4. 12. pořádaného v Turnově 
postoupili vítězové Lukáš Sommer, 2.M (kuchař), Eva Dvo-
řáková, 2B (servírka) a Hana Rotterová, 3A (cukrářka). 
Nejlépe si ve skutečně silné konkurenci vedl Lukáš, který 
obsadil 4. místo. Protože základní stanovená kritéria splnili 
všichni tři, postupují do celostátního kola, které se bude 
konat v březnu 2005 v Brně.

Mgr. M. Vintrová, 
SOU společného stravování, Teplice n. Met.
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Anketa Broumovských novin
aneb proč se jí neúčastním.

 Koncem prosince jsem asi jako všichni zastupitelé 
dostal e-mail z redakce Broumovských novin s informací                            
o připravované anketě na téma slučování broumovských škol 
a instalace závorového systému na broumovské náměstí. Na-
časování ankety a oba dotazy mi připadaly poněkud zvláštní, 
neboť otázka závory byla již na prosincovém – veřejném za-
stupitelstvu rozhodnuta a přítomná veřejnost měla možnost 
sledovat, jak kdo hlasoval. K otázce slučování broumovských 
škol bylo na stejném zastupitelstvu rozhodnuto o vytvoření 
pracovní skupiny, která pro zastupitele připraví relevantní 
podklady s analýzou pozitiv i negativ možných řešení. Před-
pokládám, že všem zastupitelům by mělo jít především o to, 
aby školství v Broumově fungovalo ke spokojenosti učitelů, 
zřizovatele, ale hlavně dětí a jejich rodičů. Proto mi dotaz na 
toto téma připadal minimálně předčasný neboť logicky bych 
předpokládal, že tento materiál nejdříve vznikne, zastupitelé 
se s ním seznámí, odkonzultují případné nejasnosti a dotazy 
a teprve poté si vytvoří názor, který mohou prezentovat a 
vyjádří jej po diskuzi na zastupitelstvu hlasováním. Mít na 
takto důležitou a složitou otázku již předem jasný názor mi 
připadalo poněkud zvláštní.
 Již jsem takřka psal odpověď redakci Broumovských no-
vin, když jsem si asi jako někteří další kolegové povšiml, že 
autorem přiloženého wordovského dokumentu s anketními 
otázkami je Bc. Lubomír Franc. To mi objasnilo veškeré 
pochybnosti, které jsem měl ohledně výše uvedené ankety          
a rozhodl jsem se na tuto anketu redakci „nezávislých“ 
Broumovských novin neodpovídat, ale v souladu s výzvou 
pana Bc. France zveřejnit své názory k oběma tématům, byť 
na stránkách jiného periodika.
 K otázce slučování broumovských škol budu čekat na 
materiál vytvořený pracovní skupinou složenou z odbor-
níků (zástupci všech broumovských škol, odboru školství) 
a v tento okamžik ještě nevím, zda je správné zachování 
stávajícího stavu, sloučení do dvou nebo jednoho subjektu. 
Podstatné pro mě je, že se o broumovském školství začalo 
vážně diskutovat s cílem vytvoření vize do budoucnosti. 
Vůbec nebudu považovat za prohru radniční koalice pokud 
se ukáže, že stávající stav je nejlepší ze všech variant a není 
dobré jej měnit.
 Otázka závory na náměstí pro mě byla kompromisem 
k razantnějšímu řešení – zřízení pěší zóny na náměstí. Hla-
soval jsem tedy pro závoru. Pěší zóna by asi nenašla mezi 
zastupiteli potřebnou podporu, což považuji za škodu. Dle 
mé zkušenosti z měst, která pěší zóny zřídila, není možné 
úspěšně kombinovat „živé“ centrum pro lidi s centrem pl-
ným automobilů a pokud chceme sázet na turistický ruch, 
jde minimálně v letních měsících přímo o antagonismus. 
Samozřejmě musí být počítáno se zásobováním obchodů 
v centru ať již ze zadních traktů nebo ve vytýčených časech. 
Obchodníci v centrech těchto měst nezkracovali, ba nao-
pak.
 Své názory se určitě nebojím zveřejňovat, ale nebudu to 
dělat na základě požadavku p. Bc. France, v čase a způso-
bem, který mi určí. Mimochodem ve volebním programu 
našeho uskupení jsme tuším jako jediní navrhovali zveřej-
ňování výsledků hlasování jednotlivých zastupitelů na webo-
vých stránkách města.                 Ing. Zdeněk Pěnkava, člen rady
 

Kouříš, kouříme ?
 Určitě to znáte všichni. Ráno otevřete oči, krásné sluneč-
né ráno, což je během letošní zimy dost vzácné, a řeknete si 
– vyvětrám. Podle všech krásných a dobrých rad, abychom 
co nejméně plýtvali, otevřete okno dokořán a … zase ho 
rychle zavřete. V tom malém okamžiku máte z pokoje ply-
novou komoru, naplněnou štiplavým dýmem a přemýšlíte, 
jak ten dým dostanete pryč. 
 Druhou zkušeností je teplotní inverze, kdy nemusíte ani 
větrat a byt je stejně naplněn dýmem, hlavně ráno a nebo 
v pozdním odpoledni, kdy se roztápí v domácnostech  kam-
na nebo kotle, aby bylo tepleji. Lze pochopit, že každý chce 
ušetřit. Někdo co nejvíce peněz včetně poplatků za odpady 
– jinak si nelze vysvětlit ty různě barevně vyvedené kouřo-
vé signály, které vypadají jak nad chemičkou v Lovosicích          
(a vím o čem mluvím) a stejně i tak páchnou. Někdo zase 
na kvalitě uhlí a především také na stavu kotlů a komínů. 
Revize topných zařízení je potom otázkou pro odborníka. 
 V Broumově je zaveden zemní plyn. S velkými náklady do 
středu města a postupně do okolních částí s možností při-
pojení snad všech uživatelů. Tedy i možností využít tohoto 
topného média, i když někdo namítne, že je to drahé. Ano, 
je to dražší než nekvalitní uhlí, nebo dřevo. Ale když už chci 
používat jiné topivo, proč okolo bydlící obyvatelé musí str-
pět dým a zápach? 

 Bydlíme ve městě, které je v centru chráněné krajinné ob-
last. Vedení CHKO a její představitelé jsou proti všemu, co 
by jenom náznakem mohlo ohrozit chráněnou přírodu. Ale 
copak člověk nepatří také do přírody. Nebo problém ma-
lých znečišťovatelů ovzduší a životního prostředí není dost 
atraktivní pro zviditelnění se? Asi není, ale na druhé straně 
jsem toho názoru, že i tento problém by se měl řešit a pří-
padně i pomoci tam, kde je to nutné. Je lehké dát pokutu, 
těžší je navrhnout  vhodné řešení a tam, kde to bude nutné, 
i finanční pomoc. 
 Druhou stranou mince je chování nás, obyvatel a ohle-
duplnost vůči ostatním. Těch, kteří si neváží čistého ovzduší 
a také především čistoty okolí. Jen si vyzkoušejte pověsit ven 
(aby krásně vonělo) čerstvě vyprané prádlo a pak ani svěží 
vůně Lenoru nepomůže a čistotou prádlo taktéž nebude 
oplývat. Je jenom na nás, jak naše město bude vypadat a jak 
dlouho nás budou naši vyspělejší obyvatelé EU považovat za 
zaostalé.
                                                                                Mgr. Jiří Komárek

www.broumov-mesto.cz
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Zprávičky z útulku
 Městský útulek pro psí tuláky by chtěl všem popřát 
všecičko NEJ v novém roce a hlavně poděkovat za přízeň 
těm, kteří pomáhají, např. pí Suchomelové, Serňukové,... 
a mnohým jiným. Dále nejmenovaným majitelům nového 

psího kamaráda, kterého nalez-
li právě v našem útulku, který i v 
letošním roce poskytuje dočas-
ný domov ztraceným, zatoula-
ným ale bohužel i „odhozeným“ 
psům. Zprávy o takto postiže-
ných spolu s jejich fotografiemi 
naleznete v pravidelných „Zprá-
vičkách z útulku“ na stránkách 
našeho, „Vašeho Broumovské-
ho zpravodaje“. Za projevenou 
pomoc předem děkujeme.                                          
             za MP a zaměstnance ČOV
                                      str. Šrytr Jan 

Žijí mezi námi – Mykologické okénko
 Pro nezasvěcené – slovníkové heslo na úvod: mykologie 
– nauka o houbách. Studuje rozmnožování, morfologii, fyzi-
ologii a systematiku hub, zabývá se významem a působením 
hub na kulturní rostliny a lesní porosty. Jinými slovy – vše       
o houbách. Houbaření je českým národním sportem, pat-
říme určitě k absolutní světové špičce. Cizinci často jen ne-
chápavě kroutí hlavou nad tím, co jsme schopni sebrat do 
košíku, a dokonce poté uvařit a sníst. A to ještě určitě netu-
ší, že třeba v Mykologické organizaci Broumov se každoroč-
ně pořádá Houbařský silvestr, kde se pije houbové víno. My-
kologická organizace Broumov – v čele s panem Václavem 
Fatkou – je pobočkou České mykologické společnosti Pra-
ha. Každé pondělí po celý rok poskytuje Mykologickou po-
radnu (naproti Diakonii, v Husově ulici, vždy v pondělí od 
17 do 19 hodin). Mimo stanovené hodiny lze houbařskou 
problematiku konzultovat na telefonních číslech 491 520 
299  nebo 723 217 791. Místní organizace se zabývá nejen 
poznáváním hub, ale také prevencí otrav houbami, ochra-
nou hub a životního prostředí lesa, výzkumem hub (mapuje 
všechny druhy hub v Broumovském výběžku pro potřeby 
ČMS Praha a CHKO Police nad Metují), šířením znalostí
o houbách – ve spolupráci se školami. Mykologická po-
radna poskytne rady také všem domácím pěstitelům hub, 
případně poradí při napadení dřevěných konstrukcí dřevo-
kaznými houbami a plísněmi.
 Většina z nás, houbařů amatérů, chodí do lesa od května 
do října. Profesionálové nachází celý rok. V těchto zimních 
měsících můžete v lese nalézt boltcovitku – ucho Jidášovo, 
penízovku sametonohou, při troše štěstí i hlívu ústřičnou.  
A ta radost, když si potom v únoru uděláte houbový puding 
s rýží (z penízovek), nebo houbové závitky z ucha Jidášova. 
To vám v žádném Winterswijku či Alce neuvaří.
                                                                                 M. Kulhánek

Plánované akce broumovských mykologů v roce 2005
28. 5.   – Otevírání lesa
28. 6. – 2. 7.  – Jarní výstava hub
30. 7.   – Letní vycházka
7.–8. 10. – Podzimní výstava hub
29. 10.  – Uzavírání lesa
16. 12.  – Houbařský silvestr

Tříkrálová sbírka – poděkování
   Dne 8. ledna proběhla v našem městě     
a v Martínkovicích Tříkrálová sbírka České 
katolické charity. Děkujeme žákům Masa-

rykovy školy a dětem z Martínkovic, kteří se zapojili jako 
koledníci, a vedoucím skupinek za to, že obětovali celý den 
této charitativní akci. Poděkování patří také školám, Ulitě   
a Dětskému domovu. Tam malovali obrázky, které koledníci 
rozdávali dárcům. V Broumově chodilo 5 skupinek kolední-
ků a v Martínkovicích 2 skupinky. V 16.00 hodin se unavení 
králové se svými vedoucími sešli k malému občerstvení, kte-
ré pro ně připravili v pečovatelském domě.
 Do sedmi pokladniček bylo celkem vybráno 39 465,50 
Kč. Dobrá byla i spolupráce s městským úřadem, kde nám 
paní Chejnová zapečetila pokladničky a podílela se i na je-
jich rozpečetění.
 Charita děkuje všem, kteří se svými dary zapojili do po-
moci lidem v nouzi.                                         
                                                                          Charita Broumov
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Hofmanová krajskou přebornicí
 Dne 16. 1. 05 se v Hořicích konal krajský přebor 
stolního tenisu v kategorii dorostu a mladšího 
žactva. Na medailové pozice dosáhla i mládež 
oddílu stolního tenisu TJ Slovan Broumov.

 Vladimír Vodal se v kategorii mladšího žactva probo-
joval do dvou finále, ale jak ve čtyřhře, kde startoval s M. 
Jakubcem z Voděrad, tak ve smíšené čtyřhře, kde startoval 
s Jakubcovou Hanou, také z Voděrad, na vítězství nedosá-
hl.Získal dvě stříbrné medaile, z dvouhry pak přidal 5.–8. 
místo, když ho vyřadil pozdější krajský přeborník M. Lebeda 
ze Sokola Hradec Králové.
 V kategorii dorostenek se na stupně vítězů ve všech 
disciplínách probojovala Ivana Hofmanová. Ve dvouhře                 
a ve smíšené čtyřhře, kde startovala s Rýglem z Hronova, 
obsadila třetí místo. Ve čtyřhře pak nečekaně, ale zaslouže-
ně spolu s Jakubcovou Radkou z Voděrad, porazily favorizo-
vaný pár Rozinková M. – Jirásková z SK Dobré, a tak získala  
Hofmanová titul krajské přebornice.
 Na začátku týdne připravil oddíl stolního tenisu Slovanu 
Broumov lahůdku pro příznivce stolního tenisu. V městské 
hale v Broumově se konalo utkání české extraligy mužů mezi 
Sokolem Mokré Lazce a SF SK El Niňo Praha. El Niňo vy-
hrálo 6:0. Diváci, kterých přišlo cca 170, viděli mimo jiné ve 
dvou zápasech proti bratrům Kleprlíkovým T. Pavelku, loň-
ského mistra ČR ve dvouhře. Divácky atraktivní a napínavá 
byla pětisetová bitva mezi Michalem Kleprlíkem a Vožickým, 
s vítěznou koncovkou pro zkušenějšího hráče z Prahy, sou-
časně 8. hráče žebříčku ČR. I touto cestou oddíl děkuje za 
spolupráci při realizaci utkání Ulitě Broumov, firmě Global 
Radio, rádiu Metuje, Pivovaru Olivětín a zvláště pak firmě 
Stef recycling.                                                                              BK

Pronájem bytových prostor
Nabízím pronájem prostor v centru Broumova. 

K dispozici 50 m², WC a koupelna. 
Informujte se na tel.: 606 646 455.

A je to...
 Z toho, že vám mohu ukázat následující sérii fotografií, 
mám opravdu radost. Když jsem někdy na jaře 2003 uviděl 
na „inspekční“ prohlídce Tepelného hospodářství následu-
jící prostor po kotlech na uhlí na Spořilově, měl jsem oka-
mžitě jasno, že ho musíme nějak smysluplně využít. První 
fotka je z 21. 5. 03.

 Martin Mantel (vedoucí odboru investic) přišel s ná-
padem vybudovat skatepark pro mladé a poté, co se nám 
podařilo přesvědčit pana Hanzlíka a získat pro věc zastupi-
tele, se hala začala měnit. Druhé foto je z 31. 10. 03

 Miroslav Frömmel (ředitel Ulity) profesionálně zpra-
coval projekt Skatepark-víceúčelové nízkoprahové zařízení       
a postaral se nejen o třetí foto z 15. 1. 05, ale především     
o jasnou představu víceúčelového využití prostoru.
 
 
 
 

      Vybavení sousedící klubové místnosti jsem zahrnul do 
podané žádosti v programu Partnerství 2005 MVČR, dále 
k úplnému dokončení zázemí projektu Skatepark schází 
horolezecká stěna. Nadpis článku je tedy možná trochu 
předčasný, ale z podpory zastupitelů, nadšení mladistvých 
a zkušeností Ulity usuzuji, že se rozjetý vlak již nezastaví. Je 
vidět, že když se chce, tak to jde.
                                                                                            Jiří Ringel



19
broumovský 
    zpravodaj zdravotnictví

v broumovězdravotnictví

Lékárenská služba

Broumovská lékárna Po–Pá od 8 do 17 hodin
   So        od 8 do 11 hodin
   Kontakt: Mírové náměstí 100,  
      550 01 Broumov 
                    tel.: 491 522 140

Lékárna ETIC  Po–Pá od 7.30 do 16 hodin 
   Kontakt: Masarykova 30,
   Broumov

5. a 6. 2. 2005  MUDr. Josef Práza 
   zdr. střed. Machov
   491 547 139 
12. a 13. 2. 2005 MUDr. Marcela Růžičková   
   Masarykova 30, Broumov 
   491 523 607 
19. a 20. 2. 2005 MUDr. Miloš Pastelák    
   Sadová 44, Broumov 
   491 524 334 
26. a 27. 2. 2005 MUDr. Alena Slezáková   
   Masarykova 30, Broumov   
   491 523 607 

Zubní pohotovost
v únoru 2005

Poděkování účinkujícím na Mikulášské párty
 Kulturní komise a oddělení kultury Města Broumova 
děkuje všem účinkujícím a pořadatelům na uskutečněné 
Mikulášské párty – 3. prosince minulého roku.
 Zvláště pak děkujme paní Martině Růžičkové a Ireně 
Závodné, pánům Michalu Závodnému, Pavlu Machkovi            
a Lukáši Růžičkovi za ztvárnění Mikuláše, čertů a andělů. 
 Taktéž děkujeme paní Haně Jagošové z Ulity a všem 
účinkujícím z Ulity za perfektně připravený program na této 
párty pro děti. Dík také patří moderátorce z Ulity – Petře 
Hejpišlové za její perfektní komentování celého programu.

Arnold Vodochodský, předseda komise 


